
 

REFERAT FRA MØTE I FORUM FOR FORSKNINGSDEKANER 12. 
FEBRUAR 2021 
 

 
 
Deltakere: 
Åse Gornitzka (viserektor) 
Per Morten Sandset (viserektor) 
Anders Runesson (TF) 
Vibeke Blaker Strand (JUS) 
Jens Petter Berg (MED) 
Mathilde Skoie (HF) 
Bjørn Jamtveit (MN) 
Janne Elin Reseland (OD) 
Tore Nilssen (SV) 
Erik Knain (UV) 
Carl Henrik Gørbitz (UiO:Livsvitenskap) 
Vebjørn Bakken (UiO:Energi) 
Tore Rem (UiO:Norden) 
Hugo de Boer (NHM) 
Erling Torvid Hagen Agøy, UiODoc 
 
 
Forfall: Håkon Glørstad (KHM) 
 
 

Inviterte: Hilde Irene Nebb, Brit Lisa Skjelkvåle 
 
Sekretariat: 
Kristel Skorge (direktør FIADM) 
Ingrid Sogner (seksjonssjef FIADM) 
Malena Bakkevold (seksjonsleder FIADM) 
Torbjørn Grønner (koordinator for forumet, FIADM) 
 

 
Møteleder: Åse Gornitzka og Per Morten Sandset 

Referent: Torbjørn Grønner 

Sted:   zoom 

Tid:    9-11  

 
Godkjenning av innkalling og referat fra forrige møte 
 
Innkalling og referat ble godkjent. 
 

 
SAK 9/21. Nytt fra forskningsdekanene v/ forskningsdekanene 
Bakgrunn: Runde rundt bordet om nytt fra forskningsfeltet ute på enhetene 

 
Diskusjonssaker 
 

 



 

SAK 10/21 Veileder for samarbeid med Kina ved seniorrådgiver Gøril 
Mellem, FIADM (20 min)  
 
Bakgrunn:  
Det vises til diskusjon i Forum for forskningsdekaner våren 2020. Som ledd i oppfølgingen 
ble det nedsatt en arbeidsgruppe med mandat å utarbeide en veileder for å understøtte og 
styrke UiOs forskningssamarbeid med Kina. Formålet med veilederen er å sette fagmiljøene i 
bedre stand til å foreta gode vurderinger av muligheter og risiko i forkant av avtaleinngåelser 
og prosjektsamarbeid, og med det sikre et best mulig grunnlag for samarbeid med kinesiske 
partnere. 
 
Arbeidsgruppen har bestått av representanter fra tre fakulteter (HF, MED, MN) og FIADM. 
Gøril Mellem presenterte bakgrunnen for og innholdet i den nettbaserte veilederen. 

 
https://www.uio.no/for-ansatte/arbeidsstotte/fa/internasjonal/samarbeid-kina/  
 
Fra diskusjonen 

 Veilederen er et meget godt stykke arbeid. Det er gunstig at den er nettbasert og 
dynamisk. 

 Det ville være ønskelig å ha sidene også i engelsk versjon. 

Oppfølging:  

 Fakultetene bes melde inn om de ønsker kontaktpersoner som skal stå på sidene. 

Meldes til goril.mellem@admin.uio.no 

 Nettsiden vil senere bli oversatt til engelsk.  

 Det vil bli lagt et nettskjema på nettsidene for veilederen hvor fagmiljøene kan melde 

inn ev.  behov. 

 

 

SAK 11/21 Status for innovasjonsarbeidet ved UiO, inkl. TTO-funksjonen 
ved UiO ved viserektor Per Morten Sandset 
 
Bakgrunn: Viserektor orienterer om status for innovasjonsarbeidet ved UiO.  
 
Status for TTO-funksjonen, eierstyring av og funksjonen til UiOs TTO Inven2:  
Sak om evaluering av TTO-funksjonen ved UiO ble behandlet i dekanmøte 24. Juni 2020.  
Inven2s oppgaver skal justeres og aksjonæravtalen revideres. Justering i IPR-reglementet 
skal opp som styresak våren 2021. 
 
Per Morten Sandset presenterte saken.  Jf. vedlagte presentasjon. 

 Det legges økende vekt på kommersialisering av forskning for å få prosjektstøtte fra 

EU og Forskningsrådet. Det er behov for tilrettelegging og stimulering for dette ved 

UiO.  

 På grunnlag av evalueringen av Inven2 gjøres det endringer i eierstyringen, 
finanseringen og oppgavefordelingen mellom UiO og Inven2. Idéutvikling og 

kulturbygging legges til UiO.   

 Samfunnsinnovasjon blir inkludert som en del av innovasjonsbegrepet.  

 Innovasjonsrådet ble opprettet i 2020. Det vurderes som velfungerende og viktig for å 

få frem saker på feltet.  

https://www.uio.no/for-ansatte/arbeidsstotte/fa/internasjonal/samarbeid-kina/


 

Fra diskusjonen 

 Planene som ble presentert riktige og tidsriktige. 

 Dette handler også om veivalg for UiO. 

 Hva betyr utviklingen for phd-kandidater? Vil vi få phd-er som har sin styrke på 

innovasjon, ikke forskning? Det går i retning av at phd-prosjektene skal kunne tas 

videre til proof of concept stadiet, jf. krav fra Horisont Europa. 

 Mye av kommersialiseringsarbeidet skjer utenfor vår TTO. Det skjer mye på feltet 

klynger, også flere enn de som ble vist. 

 Det er utfordringer mht. nærings-phd og phd-kandidater som ønsker å 

kommersialisere egne resultater. Fakultetene er ikke rigget for å håndtere potensielle 

økonomiske interessekonflikter. Det er behov for å sette UiO i stand til å håndtere 

denne problematikken.  

Oppfølging:  

Vurdere behovet for en instans som kan håndtere habilitetssaker som ikke kan løses gjennom 

eksisterende instanser. 

 

SAK 12/21 Mentorprogram for samfunnsinnovasjon ved direktør Vebjørn 

Bakken, UiO:Energi 

 
Bakgrunn:  
Gjennom Innovasjonsløftet har UiO etablert piloten SPARK Samfunnsinnovasjon. Hensikten 
er å styrke bredden i UiOs innovasjonsarbeid, og bla. bidra til å heve UiOs kompetanse innen 
tjenesteinnovasjoner. Direktør Vebjørn Bakken orienterer om status for mentorprogrammet 
for samfunnsinnovasjon. 
 

 Vebjørn Bakken presenterte mentorprogrammet, som er lagt til UiO:Energi. Jf. 
vedlagte presentasjon. Det er ansatt en SPARK-koordinator.  

 SPARK Norway er modell for det nye programmet for samfunnsinnovasjon som ble 
presentert. Kan man klare det samme som for medisinsk forskning – å få kunnskap 
raskt ut i bruk? 

 Det er god spredning på prosjektene som ble invitert til å sende full søknad i januar. 
10 søknader skal nå evalueres og de skal presentere for et tverrfaglig panel, deretter 
tas 5 av prosjektene opp i SPARK-piloten.   

 
Fra diskusjonen 

 Programmet er lovende og kan bli et veldig godt system for UiO. SPARK er 

verdensomspennende; UiO er foreløpig ganske alene om fokus på 

samfunnsinnovasjon. Jf. at demokrati og inkludering skal inn i Oslo Science City.  

 Det er ønskelig med mer erfaring fra piloten før ordinær utlysning (nå estimert høst 
2021).  

 Det er viktig at det blir god spredning på fagområder i pilotfasen for å teste ut 
konseptet. 

 Det er viktig at det er rom for ideer som ikke nødvendigvis er «kommersialiserbare».  

 SPARK Samfunnsinnovasjon skal først og fremst håndtere ideer som ikke er 

kommersialiserbare.  

 



 

Oppfølging:  

 Det tas sikte på å starte opp de toårige prosjektene sommeren 2021.  

 
SAK 13/21 Etablering av ny enhet for innovasjon og samfunnskontakt for 
Livsvitenskap (Life Science Growth House), ved visedekan Hilde Nebb, 
MED 
 
Bakgrunn: For å styrke kulturen for innovasjon og gi studenter og forskere verktøy og 
kunnskap til å videreutvikle sine innovative ideer, går nå Det medisinske fakultet (MED) og 
Det matematisk- og naturvitenskaplige fakultet (MN) sammen om å etablere 
innovasjonsenheten, Life Science Growth House. Dette er en start på enhet for innovasjon, 
samfunns- og næringslivskontakt som skal ligge i det nye Livsvitenskapsbygget når det står 
klart. 
 
 
Hilde Nebb presenterte enheten og planer for det videre arbeidet med Life Science Growth 
House. Jf. vedlagte presentasjon.  

 Innovasjonsøkosystemet for Livsvitenskap har tre hovedelementer: idégenerering, 
støtteapparat  og virkemidler. 

 LSGH skal bidra til et mer dynamisk samspill mellom enhetene og Inven2 og støtte 
opp under idéstimulering, kulturbygging og samarbeid internt og eksternt. 

 LSGH har flere pilarer. Rugekassen en viktig del for å få bedre idéer som kan tas 
videre.  Jf. problemet i dag at mange ideer blir sendt for tidlig til Inven2.  

 
Fra diskusjonen 

 Viktigheten av å bygge opp innovasjonskulturer bottom-up ble understreket.  

 Satsing på innovasjon være konsistent med universitetets rolle som en kritisk 

samfunnsinstitusjon og en respons på samfunnets behov, jf. bærekraftsmålene.  

 
Orienteringssaker: 
 

O-SAK 14/21 Nordområdearbeidet - ny organisering og videre arbeid ved 
leder for Nordområdeutvalget Brit Lisa Skjelkvåle, Institutt for geofag  
 
Bakgrunn: Nordområdeutvalget ble etablert i 2015 etter initiativ fra daværende rektor. 
Nordområdeutvalgets leder presenterer Nordområdearbeidet ved UiO og utvalgets bakgrunn 
og arbeid. Det ble i 2020 vedtatt å videreføre UiOs nordområdearbeid, og det er utarbeidet et 
forslag til revidert mandat og organisering. Utvalgets leder orienterer. 
 
Lenke: Nordområdene ved UiO - Universitetet i Oslo 

 
 
Brit Lisa Skjelkvåle presenterte UiOs arbeid med nordområdene og utvalgets aktiviteter, 
samt endringene i organisering og mandat.  Jf. vedlagte presentasjon.  

 
Fra diskusjonen 

 Nordområdeutvalget har funnet en god og funksjonell arbeidsform.   

 Nordområdene er et politisk brennbart område, og det er viktig at UiO er i stand til å 

gi innspill til høringer mv.  

https://www.uio.no/forskning/tverrfak/nordomradene/om/


 

Oppfølging:  

 Nordområdeutvalget skal rapportere til Forum for forskningsdekaner.  

 Brit Lisa Skjelkvåle vil ta med funksjonen som utvalgsleder over til ny stilling som 
direktør for NHM. 

 
 
Eventuelt: 

SAK 15/21 
Nytt fra strategisk koordineringsgruppe for IT i forskning – Jens Petter Berg 
Saken ble meldt som ordinær sak til neste møte.  

 
 
Møter vårsemesteret 2021 
 
15. mars 

19. april 

10. mai 

21. juni 

 


